
Protokoll 1 (20)  

Sammanträdesdatum  

  

Kommunfullmäktige 

2024-06-20  

 

 

 

 

  

Plats och tid: Kommunhuset Sessionssalen plan 4, den 20 juni 2024, kl. 09:00-12:20 
  
Beslutande och 
ersättare: 

 
Se nästa sida 

  
Övriga deltagare: Se nästa sida 
  
Plats och tid för 
justering: 

Kansli- och utvecklingskontoret onsdag 26 juni 2024, kl. 8.30 
 

  
Paragrafer: 57-68 

 

 

 
Sekreterare 

 
__________________________________________________________ 
Maria Forneman 

 
Ordförande 

 
__________________________________________________________ 
Ulrika Jeansson (S) 

Underskrifter: 

 
Justerare 

 
__________________________________________________________ 
Annika Arvidsson Rosén (C) 
 

   
__________________________________________________________ 
Arne Gunnarsson (SD) 
 

 
Anslag/Bevis: 
Protokollet tillkännages/offentliggörs under tre veckor genom att det anslås på kommunens digitala anslagstavla 
(www.finspang.se). Under dessa tre veckor kan besluten i protokollet överklagas. 
Organ/instans: Kommunfullmäktige 
Sammanträdesdatum: 2024-06-20  
Paragrafer: 57-68  
Datum när anslaget sätts upp: 2024-06-26  
Datum när anslaget tas ned: 2024-07-18  

Underskrift:  _______________________________ 
Maria Forneman 

Förvaring av protokollet: Kommunhuset Finspång 

http://www.finspang.se/
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Sammanträdesdatum  

  

Kommunfullmäktige 

 

2024-06-20  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

 

Beslutande: Ulrika Jeansson (S) 

Åsa Johansson (C) 

Christer Forsshéll (M) ersätter Narcissa Gvozdar-Tellefsen (M) 

Mats Annerfeldt (S) 

Frida Granath (S) 

Marcus Wisäter (S) ej närvarande §§ 65-68 

Riitta Leiviskä-Widlund (S) 

Jonny Persson (S) 

Bill Johansson (S) ersätter Josefina Leo (S) 

Patrik Karlsson (S) 

Lena Lindberg (S) 

Bengt Eriksson (S) ersätter Bertil Senestad (S) §§ 57-64 

Carola Persson (S) ersätter Bertil Senestad (S) §§ 65-68 

Reine Hansson (S) 

Thomas Larsson (S) 

Magnus Moberg (S) 

Britt-Marie Jahrl (S) 

Jan-Erik Heintze (S) 

Anne Kron (S) 

Annika Arvidsson Rosén (C) ersätter Hugo Andersson (C) 

Kristin Yderfors (C) 

Mikael Wallin (L) 

Tommy Jacobsson (L) ersätter Elisabet Rehn (L) 

Britt-Marie Hamnevik Söderberg (L) 

Torgny Maurer (SD) 

Lars Svensson (SD) ej närvarande 

Nathalie Pettersson (SD) 

Pia Bågenholm (SD) 

Kai Hallgren (SD) 

Kent Sepic (SD) 

Irina Sedova (SD) 

Arne Gunnarsson (SD) 

Pontus Johansson (SD) ej närvarande §§ 65-68 
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Sammanträdesdatum  

  

Kommunfullmäktige 

 

2024-06-20  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

Börje Axelsson (SD) ej närvarande 

Inge Jacobsson (M) 

Jonas Andersson (M) 

Ritha Andersson (M) 

Rune Larsson (M) 

Per-Olov Strandberg (M) 

Bert Egnell (M) ersätter Ralph Kronholm (M) 

Lise-Lott Öhr (V) 

Leila Marttila (V) ersätter Ingrid Westlund (V) 

Stefan Carlsson (V) 

Conny Lindgren (V) 

Kristin Andersson (KD) 

Marie Johansson (KD) ersätter Stefan Ackeryd (KD) 

  

Ersättare: Henrik Persson (S) ej närvarande 

Per-Anders Sjöberg (S) ej närvarande 

Birgit Svärd (S) ej närvarande 

Carola Persson (S) 

Jan-Erik Svenblad (S) ej närvarande 

Solvig Svensson (S) ej närvarande 

Sune Horkeby (C) 

Marcus Eriksson (L) 

Camilla Glad (SD) ej närvarande 

Chresten Olsen (SD) ej närvarande 

Susanna Ringqvist (SD) ej närvarande 

Dan Hallgren (SD) ej närvarande 

Valerij Heffel (SD) ej närvarande 

Jan-Erik Andersson (M) ej närvarande 

Lilian Bressler (M) ej närvarande 

Elin Gjein (V) ej närvarande 

Tony Ronnerstam (KD) ej närvarande 

  

Övriga deltagare: Kommundirektör Johan Persson, kommunsekreterare Maria Forneman, nämndhandläggare 
Elin Svensson 
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Sammanträdesdatum  

  

Kommunfullmäktige 

 

2024-06-20  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

Innehållsförteckning 
 

Fastställande av föredragningslistans innehåll 2024-§ 57 

  

Information om verksamheten i regionen 2024-§ 58 

  

Ledamöternas frågestund - frågor och svar 2024-§ 59 

  

Information från beredningen för tematiskt tillägg om vindkraft 2024-§ 60 

  

Vägledande debatt om folkhälsa 2024-§ 61 

  

Svar på E-förslag - Belysning på cykelbanan mellan Finspång och 
Sonstorp 

2024-§ 62 

  

Svar på e-förslag - Lekpark i Borggård 2024-§ 63 

  

Upphäva styrdokumentet för arbetsmarknadsstrategi 2024-§ 64 

  

Ekonomisk redovisning - tertial 1 2024 2024-§ 65 

  

Handlingar för kännedom - Kommunfullmäktige 20 juni 2024 2024-§ 66 

  

Anmälan av medborgarförslag - Förändra Finspångs kommuns 
hantering av det statligt finansierade stimulansbidraget avsett för 
personer inom daglig verksamhet 

2024-§ 67 

  

Anmälan av medborgarförslag - Rädda Svälthagsskolan från 
nedläggning 

2024-§ 68 
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Sammanträdesdatum  

  

Kommunfullmäktige 

 

2024-06-20  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

2024-§ 57 

 

Fastställande av föredragningslistans 
innehåll 

Kommunfullmäktiges beslut 
1.  Att fastställa föredragningslistans innehåll 
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Sammanträdesdatum  

  

Kommunfullmäktige 

 

2024-06-20  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

2024-§ 58 

 

Information om verksamheten i regionen 

Kommunfullmäktiges beslut 
1.  Att ta informationen till protokollet 

 
Beskrivning av ärendet 
 
Riita Leiviskä-Widlund (S) rapporterar från möte med S13 där hon lyft fram ett önskemål 
om ett gemensamt HVB-hem för unga likt Fyrbylund i Norrköping. De deltagande 
kommunerna håller med då de har samma problematik som Finspång med ungdomar 
med olika diagnoser ihop med droger och kriminalitet. Flera av kommunerna flaggar oro 
när psykiatrin har varslat personal. 

Riitta informerar även om hjälpmedelsupphandlingen där underlaget är klart. Arbetet 
fortsätter och ska vara klart till sommaren 2025. 

Vidare informerar Riitta om att Regionen kommer att säga upp avtalet 
”Överenskommelse samverkan vid utskrivning”.  Uppsägningstiden är ett år.  

Trots regionens dåliga ekonomi står arbetet med Nära Vård fast. 

 
 
Mats Annerfeldt (S) informerar om Regional utvecklingsstrategi, RUS, att arbete pågår 
enligt tidigare redovisad plan. Ett förslag till uppdaterad utvecklingsstrategi kommer tas 
fram under hösten med sikte på beslut i regionfullmäktige i juni 2025.  

Vidare informerar Mats om Länsplan transportinfrastruktur (LTP) där förberedelsearbete 
pågår i väntan på riksdagsbeslut om infrastrukturpropositionen och därefter direktiv om 
revidering av länsplanerna. Den preliminära tidplanen innebär framtagande av ny 
länsplan under våren 2025 och remiss under höst/vintern 2025/2026.  

Mats informerar även om bredbandsstöd som går att ansöka fram till 28 augusti, om 
regionalt trafikförsörjningsprogram (RTP), och om omställningsarbetet i regionen. 
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Sammanträdesdatum  

  

Kommunfullmäktige 

 

2024-06-20  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

2024-§ 59 

 

Ledamöternas frågestund - frågor och svar 

Kommunfullmäktiges beslut 
1.  Att ta informationen till protokollet 

 
Beskrivning av ärendet  
Conny Lindgren (V) har inkommit med en fråga lydandes: 
 
”Beslut om att pausa intag till gymnasiet  
Vid senaste kommunfullmäktige hade jag en interpellation om kommunens gymnasium. 
Många av mina frågor förblev obesvarade. En fråga som dock besvarades av 
kommunstyrelsens ordförande handlade om den upprättade risk- och 
konsekvensanalysen. Enligt det svar som då avgavs skulle gruppen för 
gymnasieutredningen behandla och besvara de farhågor som angavs i analysen. Nu ser 
jag att detta inte ingår i det uppdrag som utredningsgruppen tilldelats. Min fråga blir då 
om detta innebär att jag inte kommer att få något svar på hur man minimerar de risker 
som finns i risk- och konsekvensanalysen?” 
 
Mikael Wallin (L), utbildningsråd, svarar: 
”Som jag svarade vid interpellationsdebatten så givetvis finns synpunkter från risk och 
konsekvensanalysen med i det kommande utredningen för att hitta de program vi ska ha 
på gymnasiet framöver. 

 I den styrgrupp som finns för utredningen sitter också rektor med samt att det kommer 
föras dialog med de fackliga som representerar personalen.” 
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Sammanträdesdatum  

  

Kommunfullmäktige 

 

2024-06-20  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

2024-§ 60 

 

Information från beredningen för tematiskt 
tillägg om vindkraft 

Kommunfullmäktiges beslut 
1.  Att ta informationen till protokollet 

 

Beskrivning av ärendet  
Patrik Karlsson (S), ordförande i beredningen för tematiskt tillägg om vindkraft, ger en 
lägesrapport om arbetet i beredningen – en tidslinje från start, vad som pågår nu och 
vad som händer i framtiden där antagande av TÖP Vind ska tas i fullmäktige i 
september/oktober 2025.  
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Sammanträdesdatum  

  

Kommunfullmäktige 

 

2024-06-20  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

2024-§ 61 

 

Vägledande debatt om folkhälsa 

Kommunfullmäktiges beslut 
1.  Att ta informationen till protokollet 

 

Beskrivning av ärendet  
Frida Granath (S), ordförande i beredningen för framtagande av folkhälsoprogram, 
inleder den vägledande debatten om folkhälsa med en övergripande information om vad 
folkhälsa är för något, hur folkhälsan ser ut i Sverige och vad beredningen har för 
uppdrag i framtagandet av program för folkhälsa. De är fortfarande i ett tidigt skede och 
tar tacksamt emot inspel och idéer som kommer att beaktas i det fortsatta arbetet. 
 
Turordningen för debatten har lottats med följande resultat:  

1. Centerpartiet 
2. Liberalerna 
3. Kristdemokraterna 
4. Vänsterpartiet 
5. Moderaterna 
6. Socialdemokraterna 
7. Sverigedemokraterna 

 
Debattregler: Max 8 minuter för första inlägget per parti, 4 minuter för andra inlägget 
samt för övriga ledamöter. Replik och genmäle ges 1 minut. 
 
Yttranden 
 
Följande ledamöter yttrar sig i debatten:  
Kristin Yderfors (C), Mikael Wallin (L), Kristin Andersson (KD), Lise-Lott Öhr (V), Ritha 
Andersson (M), Riitta Leiviskä-Widlund (S), Torgny Maurer (SD), Mats Annerfeldt (S), 
Annika Arvidsson Rosén (C), Ulrika Jeansson (S), Magnus Moberg (S), Arne 
Gunnarsson (SD), Conny Lindgren (V), Leila Marttila (V), Per-Olov Strandberg (M). 
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Sammanträdesdatum  

  

Kommunfullmäktige 

 

2024-06-20  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

2024-§ 62   Dnr: KS.2022.0553 

 

Svar på E-förslag - Belysning på cykelbanan 
mellan Finspång och Sonstorp 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att avslå e-förslaget 

2. Att meddela förslagsställaren beslutet 

 

Beskrivning av ärendet 
Ett e-förslag har inkommit avseende önskemål om belysning på cykelbanan mellan 
Finspång och Sonstorp. Förslagsställaren beskriver att det är många som använder 
cykelbanan tidiga morgnar och sena kvällar och att det saknas belysning på sträckan.  
 

Som förslagsställaren beskriver så finns det inte installerat belysning på banvallen 
mellan Sonstorp och Finspång, en sträcka på ca 7 km. I kommunen finns det flera 
längre gång- och cykelstråk där belysning inte har installerats. Orsakerna till att 
belysning inte installeras på alla gång- och cykelstråk beror på flera olika faktorer 
exempelvis ekonomi och nyttjandefrekvens. 

I nuläge finns inte ekonomiska medel avsatta för uppsättande av belysning på den 
sträcka som förslagsställaren omnämner och det har inte genomförts någon mätning av 
hur många som nyttjar gång- och cykelbanan.  

Utifrån ovanstående föreslås att e-förslaget avslås men att förvaltningen beaktar 
förslaget i den fortsatta planeringen.  

 
Beslutet skickas till  
Förslagsställare  
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Sammanträdesdatum  

  

Kommunfullmäktige 

 

2024-06-20  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

2024-§ 63   Dnr: KS.2023.0830 

 

Svar på e-förslag - Lekpark i Borggård 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att avslå e-förslag Lekplats Borggård   

2. Att meddela förslagsställaren beslutet 

 

Beskrivning av ärendet 
Ett e-förslag har inkommit med en önskan om att kommunen rustar upp och övertar 
ansvaret för lekplatsen i Borggård. E-förslaget har fått 205 namnunderskrifter.  

Lekplatsen drivs i dag av Borggårds vägsamfällighet som enligt förslagsställaren inte 
har ekonomisk möjlighet att rusta upp lekplatsen.  

Utifrån att Finspångs kommun inte är huvudman för allmän plats, gator och parker i 
Borggård kan inte kommunen rusta upp och överta befintlig lekplats i området. Med 
anledning av det rekommenderas att förslagsställaren vänder sig till Borggårds 
vägsamfällighet. Liknande frågeställning och förslag har inkommit från andra 
vägsamfälligheter och i vissa fall har vägsamfälligheter beviljats extra bidrag hos 
kommunen för upprustning av lekplatser. 

Borggårds vägsamfällighet har därmed som alternativ möjlighet att ansöka om extra 
medel för upprustningen av den allmänna lekplatsen i Borggård hos Finspångs 
kommun. 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige  

1. Att anse e-förslag Lekplats Borggård besvarat  

2. Att meddela förslagsställaren beslutet  
Beslutet skickas till  
Förslagsställare  
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Kommunfullmäktige 

 

2024-06-20  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

2024-§ 64   Dnr: KS.2024.0500 

Upphäva styrdokumentet för 
arbetsmarknadsstrategi 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att upphäva styrdokumentet för arbetsmarknadsstrategi för Finspångs kommun, 

beslutad i kommunfullmäktige 2021-10-20 §161. 

 

 

Beskrivning av ärendet 
En reviderad arbetsmarknadsstrategi antogs av kommunfullmäktige 2021-10-20 med 
ansvariga sektorchefer genom Social omsorg och Utbildning. Arbetsmarknadsstrategin 
bör revideras senast 2024. 

För att kunna effektivisera kommunens jobb med arbetsmarknadsfrågor och skapa 
bättre förutsättningar för framtagande av handlingsplaner föreslår kommunstyrelsens 
uppföljningsgrupp inom Social omsorg och Utbildning till kommunstyrelsen att upphäva 
arbetsmarknadsstrategin.  
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Kommunfullmäktige 

 

2024-06-20  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

2024-§ 65   Dnr: KS.2024.0064 

 

Ekonomisk redovisning - tertial 1 2024 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att godkänna den ekonomiska redovisningen för tertial 1 2024. 

 

Reservation 
Inge Jacobsson, Rune Larsson, Bert Egnell, Jonas Andersson, Christer Forsshéll, Ritha 
Andersson, Per-Olov Strandberg (alla M), Marie Johansson och Kristin Andersson 
(båda KD) reserverar sig till förmån för Inge Jacobssons (M) yrkanden. 

Torgny Maurer, Nathalie Pettersson, Kent Sepic, Pia Bågenholm, Irina Sedova, Kai 
Hallgren och Arne Gunnarsson (alla SD) reserverar sig till förmån för Inge Jacobssons 
(M) att-sats nummer 2. 

Yrkanden 
Mikael Wallin (L) och Riita Leiviskä-Widlund (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag 
att godkänna den ekonomiska redovisningen för tertial 1 2024. 

Inge Jacobsson (M) yrkar bifall till att godkänna den ekonomiska redovisningen för 
tertial 1 2024 men yrkar dessutom på följande 15 att-satser: 

- Att de politiska kostnaderna minskas med minst 5 procent. 
 

- Att ge förvaltningen i uppdrag, att utarbeta en åtgärdsplan som genom förslag 
till kostnadsminskningar och intäktsökningar visar hur kommunen samlat når en 
resultatförbättring om minst 60 miljoner kronor; varav Ledningsstaben och 
Samhällsbyggnadssektorn effektiviseras/kostnadsminskar med cirka 15 miljoner 
kronor. Åtgärdsplanen redovisas på augustimötet. 
 

- Att Lokalvården konkurrensutsätts/upphandlas. 
 

- Att Transportenheten konkurrensutsätts/upphandlas. 
 

- Att ge förvaltningen i uppdrag att utarbeta en revidering av 
lokalberedningsprocessen för ett bättre sätt att optimera kommunens 
lokalinnehav. 
 

- Att förvaltningen fortlöpande återkommer med förslag till beslut gällande 
individuella fastighetsprojekt och att resultatet av lokalberedningsprocessen 
presenteras för Kommunstyrelsen genom en särskild rapport varje halvår.  
 

- Att Resultatutjämningsreserven skall användas; endast i undantagsfall. 
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- Att Räddningstjänsten kostnader minskas; så att kostnaderna per capita för 
räddningstjänsten hamnar i linje med jämförbara kommuner. Att 
Räddningstjänsterna i Hällestad och Rejmyre blir kvar. 
 

- Att en genomlysning av nettokostnadsavvikelsen för sektorn Vård och Omsorg 
görs; att resultatet återrapporteras till kommunstyrelsen senast oktober 2024. 
 

- Att en genomlysning av nettokostnadsavvikelsen för sektorn Social Omsorg 
görs; att resultatet återrapporteras till kommunstyrelsen senast oktober 2024, 
samt att återkomma med förslag till åtgärder som samlat minskar 
kostnadsutvecklingen, 
 

- Att minska försörjningsstödskostnaderna så man kommer i nivå med jämförbara 
kommuner. 
 

- Att organisera Försörjningsstödet, Arbetsmarknadsenheten samt Komvux till en 
gemensam enhet. 
 

- Att resultatet återrapporteras till kommunstyrelsen senast oktober 2024. 
 

- Att ta fram en ny och förenklad struktur för budget och strategisk plan; med 
början av 2025 års budget och strategisk plan. 
 

- Att föreslå åtgärder för att förbättra näringslivsklimatet i Finspång. 

 

Lise-Lott Öhr (V) yrkar bifall till att godkänna den ekonomiska redovisningen för tertial 1 
2024, men yrkar på ett tillägg lydandes: 
”Att minska de politiska kostnaderna med 5% genom att sänka de politiska arvodena 
med 5% och också t ex upphöra med prenumerationer av tidningar, samförläggning av 
sammanträden och möten till samma arbetsdag, översyn av antalet möten i 
Kommunstyrelse och andra politiska organ samt översyn av kommunstyrelsens 
ofördelade medel.” 

Kristin Yderfors (C) och Mats Annerfeldt (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag att 
godkänna den ekonomiska redovisningen för tertial 1 2024. 

Kristin Andersson (KD) yrkar bifall till att godkänna den ekonomiska redovisningen för 
tertial 1 2024, samt till Inge Jacobssons (M) 15 tilläggs-attsatser. 

Torgny Maurer (SD) yrkar bifall till att godkänna den ekonomiska redovisningen för 
tertial 1 2024, samt till Inge Jacobssons (M) andra att-sats som lyder: Att ge 
Förvaltningen i uppdrag, att utarbeta en åtgärdsplan som genom förslag till 
kostnadsminskningar och intäktsökningar visar hur kommunen samlat når en 
resultatförbättring om minst 60 miljoner kronor; varav Ledningsstaben och 
Samhällsbyggnadssektorn effektiviseras/kostnadsminskar med cirka 15 miljoner kronor. 
Åtgärdsplanen redovisas på augustimötet. 

Per-Olov Strandberg (M) yrkar bifall till Inge Jacobssons (M) 15 tilläggs-attsatser. 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns ett huvudförslag från kommunstyrelsen, ett 
tilläggsyrkande från Inge Jacobsson (M) med 15 att-satser, varav en av att-satserna, nr 
2, bifalls av Torgny Maurer (SD). Dessutom finns ett tilläggsyrkande av Lise-Lott Öhr 
(V). Ordföranden frågar kommunfullmäktige om Inge Jacobssons andra att-sats kan 
brytas ut och ställas på bifall mot avslag för sig, och kommunfullmäktige godkänner 
denna ordning. 

Ordföranden ställer först huvudförslaget på bifall mot avslag och finner att 
kommunfullmäktige bifaller detta. 

Därefter ställer ordföranden Inge Jacobssons (M) att-satser nummer 1 och att-satserna 
3-15 på bifall mot avslag och finner att kommunfullmäktige avslår dessa. 

Därefter ställer ordföranden Inge Jacobssons (M) att-sats nummer 2 på bifall mot avslag 
och finner att kommunfullmäktige avslår detta. 

Därefter ställer ordföranden Lise-Lott Öhrs (V) tilläggsyrkande på bifall mot avslag och 
finner att kommunfullmäktige avslår detta. 

 

Beskrivning av ärendet 
Kommunen har för 2024 budgeterat ett positivt resultat om 33 mnkr. Prognosen i tertial 
1 visar ett negativt resultat om 57 mnkr. Det är en negativ avvikelse mot budget med 90 
mnkr. Avvikelsen fördelar sig enligt följande. 

  

Prognostiserad budgetavvikelse för år 2024  

Sektorer, mnkr 
 

Politisk organisation 0 

Ledningsstab 5 

Social omsorg -42 

Samhällsbyggnad 1 

Utbildning -35 

Vård och omsorg -2 

Kommungemensamma kostnader 20 

Finansenheten -37 

Total -90 

 

Större avvikelser kommenteras nedan.  
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Sektor social omsorg -42 mnkr 

• Ekonomiskt bistånd, -11,7 mnkr.  
o Minskning av antalet hushåll men kostnaden ökar för varje hushåll på 

grund av hyreshöjning och högre riksnorm för ekonomiskt bistånd.  

• Köpta platser LSS/SoL, -9,9 mnkr 
o Kommunen behöver alltid ett visst antal externa placeringar då vissa 

individer har så pass specifika behov som kommunen inte kommer 
kunna tillgodose. Jobbar för hemtagning där det är möjligt. 

• Boende samt boendestöd LSS/SoL, -11,4 mnkr. 
o Komplexiteten i de ärenden som verkställs ökar. Högre sjukfrånvaro 

jämfört med samma period föregående år för boendeenheterna. 

• Placeringar barn och unga, -8,6 mnkr 
o Ökad ungdomskriminalitet och missbruk, svårt med behandlingsarbete 

på hemmaplan. Även placerat ett flertal nyfödda barn och barn i låg- 
och mellanstadieålder.  

Sektor utbildning, -35 mnkr 

• Grundskola, -13 mnkr 

o Större delen avser personalkostnader. Underskottet är 8,3 mnkr lägre 
än vad som beräknades i budgetarbetet med hjälp av olika åtgärder. 

• Gymnasiet, -26,7 mnkr 

o Tilldelade elevpeng utifrån antalet elever räcker inte. Beslut att pausa 
intaget av elever ger högre kostnader för köp av externa platser. Den 
anpassade gymnasieskolan utökar bemanningen på grund av fler 
elever. Den interna gymnasieverksamheten gör anpassningar av 
bemanningen och övriga kostnader med 3 mnkr. 

Kommungemensamma kostnader prognostiserar överskott om 20 mnkr varav 15,8 
mnkr avser kapitalkostnader. Överskottet beror på att flera investeringsprojekt inte 
kommer att slutföras under året eller är endast resultatpåverkande under del av året. 

 

Finansenheten prognostiserar ett underskott om -37 mnkr varav -29,7 mnkr avser PO 
och arbetsgivaravgifter. I prognosen finns medräknat effekten av en felberäkning av det 
interna PO-pålägget för 2024 som redovisats för kommunstyrelsen tidigare. 

 
Beslut som fattades på kommunstyrelsens sammanträde den 29 maj 2024, § 139 

På kommunstyrelsens sammanträde den 29 maj 2024, § 139, beslutades om 
förvaltningens föreslagna att-sats för kommunstyrelsens del som lyder: 

Att ge förvaltningen i uppdrag att utarbeta en åtgärdsplan som genom förslag till 
kostnadsminskningar och intäktsökningar visar hur kommunen samlat når en 
resultatförbättring om minst 15 Mnkr jämfört med prognos för utfall 2024 i ekonomisk 
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rapport för T 1. Åtgärdsplanen redovisas vid Kommunstyrelsen sammanträde den 18:e 
juni. 

Kommunstyrelsen beslutade även att ge förvaltningen i uppdrag att utreda 
konsekvenser av, risker med och möjlig effektivisering vid införande av 
anställningsstopp för samtliga yrkeskategorier, att genomföra en utvärdering av 
nuvarande anställningsstopp med avseende på både bifallna och avslagna dispenser 
och att ge kommundirektören i uppdrag att återkomma med åtgärds- och/eller 
utredningsförslag för verksamhet inom förvaltningen vars nettokostnad överstiger 
kostnad hos jämförbara kommuner eller för service som verksamhet i kommunen 
förmedlar till ett pris som överstiger jämförbar leverantörs pris. 

 
Beslut som fattades på kommunstyrelsens sammanträde 18 juni 2024 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

1. Att godkänna den ekonomiska redovisningen för tertial 1 2024. 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del 

2. Att paragrafen justeras omedelbart 
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2024-§ 66   Dnr: KS.2023.1304 

 

Handlingar för kännedom - 
Kommunfullmäktige 20 juni 2024 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att ta noteringen om handlingarna till protokollet 

 

Beskrivning av ärendet 
Följande handlingar delges kommunfullmäktige: 

1. Justerat protokoll från kommunstyrelsen 29 maj 2024 

2. Redovisning av lokalt partistöd 2023 – Liberalerna 

3. Redovisning av lokalt partistöd 2023 – Vänsterpartiet 

4. Justerat protokoll från kommunstyrelsen 15 maj 2024 

5. Samordningsförbundet Östra Östergötland - Revisionsberättelse för år 2023 

6. Redovisning av lokalt partistöd 2023 – Sverigedemokraterna 

7. SAMÖ årsredovisning 2023 

8. Redovisning av lokalt partistöd 2023 – Kristdemokraterna 

9. Justerat protokollsutdrag från kommunstyrelsen, Ekonomisk redovisning tertial 1 
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2024-§ 67   Dnr: KS.2024.0571 

 

Anmälan av medborgarförslag - Förändra 
Finspångs kommuns hantering av det statligt 
finansierade stimulansbidraget avsett för 
personer inom daglig verksamhet 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att remittera medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning och sedan 

åter till kommunfullmäktige för beslut 

 

Beskrivning av ärendet 
Det har inkommit ett medborgarförslag om att förändra hanteringen av det statligt 
finansierade stimulansbidraget som är avsett för personer inom daglig verksamhet. 

Förslagsställaren skriver att alla kommuner i Sverige har möjlighet att ansöka om 
stimulansbidrag som är avsett att stärka den verkligt låga ersättning som personer inom 
daglig verksamhet erhåller. Pengarna som tilldelas är i förhållande till det antal personer 
i kommunen som deltar i daglig verksamhet. 

Finspångs kommun har i de fem år som bidraget funnits gjort den bedömningen att 
ersättningen ska vara 40 kronor per heldag och 20 kronor per halvdag. Den 
ersättningsnivån innebär i praktiken att de extra pengarna försvinner bara genom att ta 
sig till jobbet – hela dagsersättningen går till exempel åt till färdtjänstresan. Lägg därtill 
andra utgifter som är förknippade med jobbet. Brukarna får betala för att ta sig till jobbet 
och utföra de sysslor som är kommunen till gagn. 

När man efterfrågat grunderna till Finspångs kommuns beslut som nu gäller, så får man 
svaret att om bidraget skulle försvinna så skulle det leda till besvikelse hos brukarna. 

Finspångs kommun utmärker sig i jämförelse med andra kommuner genom att inte 
använda de medel de får fullt ut till avsatt ändamål. Används inte den tilldelade summan 
så måste den betalas tillbaka till staten. När Finspångs kommun väljer att inte använda 
pengarna så får det helt motsatt syfte till statens ambition, för vem vill inte ha en 
löneförhöjning, om än kanske bara tillfällig. 

Förslagsställaren, tillsammans med flera andra som undertecknat skrivelsen, uppmanar 
nu Finspångs kommun att fullt ut ansöka och utbetala detta stimulansbidrag, även att 
ansöka om pengar från den eventuella potten av till staten återbetalade medel. 
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2024-§ 68   Dnr: KS.2024.0605 

 

Anmälan av medborgarförslag - Rädda 
Svälthagsskolan från nedläggning 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att remittera medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning och sedan 

åter till kommunfullmäktige 

 

Beskrivning av ärendet 
Det har inkommit ett medborgarförslag där förslagsställaren motsätter sig sektor 
utbildnings förslag att avveckla Svälthagsskolan från hösten 2025. Förslagsställaren 
skriver bland annat att i denna typ av besparing blir alla förlorare i det långa loppet, att 
små skolor inte kan fungera som buffert för att skapa en budget i balans. I en tid där 
Finspångs kommun satsar på miljömedvetenhet så känns det väldigt fel att en stor del 
elever kommer bli tvungna att bli skjutsade till Viggestorpsskolan, en skola där det ska 
finnas plats för ytterligare cirka 100 elever. Detta gör att man inte kan rekommendera 
Finspång som en attraktiv plats att flytta till när det kommer till skola och utbildning. 

 
 

 


